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උහන ප්රාදේශීය සභාදේ පැවති 07 වන සභා වාරදේ පනස් අටවන සභා 
රැස්ීම් වාර්තාව 

 

දිනය #- 2023.01.12     පෙ.ව. 10.00  
 

1. ටී.ජී. උපුල් ප්රියන්ත විපේවර්ධන මයා  ගරු සභාෙති 

2. එච්.එම්. ජගත් පේශප්රිය අපේවර්ධන මයා  ගරු උෙ සභාෙති 

3. රංජිත් වනිගසංහ ඒකනායක මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

4. ඒ සුසන්ත කුමාර කුසුම්සරි මය   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

5. ඩී. ආරියරත්න පෙලංකාවල මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

6. ඊ.ආර්. සුමනාවති මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

7. පූජය උඩපවල ධම්මතිලක හිමි    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

8. එල්.එච්. කරුණාපසේන ෙයාතිලක මයා  ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

9. පී.ඒ.අයි. සන්ධයා ෙලිහක්කාර මිය   ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

10. එන්.ජී. චතුරංග ෙර්ශන කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

11. එම්.එම්. මාලක මිහිර බණ්ඩාර මයා  ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

12. පක්.එම්. කුලතුංග මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

13. එන්.එච්. ලාල් ජයන්තසරි මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

14. එල්.ආර්. චන්රපසේකර බණ්ඩාර මයා  ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

15. එච්.පී. ජයතිලක මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

16. ඒ.ලලිත් කුමාර මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

17. පක්. පේමසරි මයා     ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

18. පක්.වී.ජී. නයනා කුමුදුනි මිය   ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

19. පක්.එච්. චමින්ෙ පුෂේෙ කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

20. එන්. අමරකීර්ති මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

21. ඒ. නන්දිකා ප්රියන්ති කුමාරි මිය   ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

22. පේ.පී. සුගන්ි ෂාවිකා මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

23. ඩේ. රාණි මැණිපක් මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

24. පේ.ආර්. ජගත් ප්රසන්න මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

25. ආර්.එම්. ජයවීර රත්නායක මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

26. එච්.පී. ප්රියන්ත සසර කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

27. ඩී.එම්. සීතා කුමාරිහාමි මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 
 

පනාෙැමිණි ගරු මන්ීවරුන් 
 

1. පී.පක්. තරිඳු තුෂාන් ධනංජය මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී   

2. ආර්.ඒ.ඩී. සසර ශාන්ත කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

3. පක්.බී. විමලරත්න මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

4. ඩේ.ඩී. ෙර්ශන නුවන් විශේනපේව මයා              ගරු ප්රා.ස. මන්ී 
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01.ආගම සහිකිරීම හා මියගිය රණ විරුවන් සහිකිරීම  
 

ගරු සභාෙතිතුමා විසන් ෙැමිණ සටි සයළුම මන්ීවරු පිළිගැනීපමන්ෙ ආගමික වතාවත් සදු කිරීපමන් අනතුරුව රට 

පවනුපවන් දිවිපිදු රණවිරුවන් සහි කිරීපමන් ෙසු පෙ.ව.10.00  රැසේවීම් කටයුතු ආරම්භ කරන ලදී.  

 
රැසේවීම ආරම්භපේදී ගරු මන්ීවරුන් 16 පෙපනක් ෙැමිණ සටින ලදී.  
 

1. ටී.ජී. උපුල් ප්රියන්ත විපේවර්ධන මයා  ගරු සභාෙති 

2. රංජිත් වනිගසංහ ඒකනායක මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

3. ඒ සුසන්ත කුමාර කුසුම්සරි මය   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

4. ඩී. ආරියරත්න පෙලංකාවල මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

5. ඊ.ආර්. සුමනාවති මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

6. එල්.එච්. කරුණාපසේන ෙයාතිලක මයා  ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

7. පක්.එම්. කුලතුංග මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

8. එන්.එච්. ලාල් ජයන්තසරි මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

9. එල්.ආර්. චන්රපසේකර බණ්ඩාර මයා  ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

10. ඒ.ලලිත් කුමාර මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

11. පක්. පේමසරි මයා     ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

12. පක්.වී.ජී. නයනා කුමුදුනි මිය   ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

13. පක්.එච්. චමින්ෙ පුෂේෙ කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

14. ඒ. නන්දිකා ප්රියන්ති කුමාරි මිය   ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

15. ආර්.එම්. ජයවීර රත්නායක මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

16. ඩී.එම්. සීතා කුමාරිහාමි මිය    ගරු ප්රා.ස. මන්ිනී 

 

02.පසු ගිය මස සභා වාර්තාව ඉදිරිපත් කිරීම. 
 

 

ගරු සභාපතිතුමා 

 
 

මා විසන් නයාය ෙත්රය සමග ලැපබන්නට සැලැසේූ ෙසුගිය මස සභා වාර්තාව කියවන ලෙ පසේ සලකා 

විපරෝධතා පහෝ නිවැරදි කිරීම් පනාමැති නම් වාර්තාගත කර ඇති ෙරිදි සේිර කර ගන්නා පලස ප්රකාශ 

කරන ලදි. 

 
 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.05 ගරු ප්රා.ස.මන්ීනී  පී.ඒ.අයි.සන්ධයා ෙලිහක්කාර මිය හා ගරු 

ප්රා.ස.මන්ීනී  පේ.පී.සුගන්ි ෂාවිකා මිය  ෙැමිපණන ලදි.    
 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී එල්.එච්.කරුණාදස්න දයාතිලක මයා විසින්ත්ර  සභා වාර්තාව  ස්ිර කරන ලදි. 

 

එම අවස්ථාදේ පැමිණ රැඳී සිටි සියලු මන්ත්රීවරුන්ත්රදේ කැමැත්ත මත  සභා වාර්තාව සම්මත විය. 
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03.ගරු සභාපතිතුමාදේ විද ්ෂ නිදේදන -  

ගරු සභාපතිතුමා. 

 

පනා.422/1 එකමුතුගම උහන  ලිපිනපේ ෙදිංචි එච්.එම්. ප්රසාේ කුමාර මහතා විසන් එම ග්රාමපේ ෙදිංචි 

කරුවන් 16 පෙපනකුපේ අත්සන් සහිතව අබලන් ූ පබෝක්කුවක් පිළිසකර කර පෙන පලස ඉල්ලා ලිපියක් 

ඉදිරිෙත් කර ඇති බවත්,එය සභාගත කරන බව ප්රකාශ කරන ලදි. 
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ගරු සභාපතිතුමා. 

 

පුසේතකාල පසේවක පලස පසේවය කර 2022.12.31 දිපනන් පසේවපයන් විශ්රාම ගන්නා ලෙ 

පක්.එච්.ජී.සපරෝජනී මාපනල් මිය විසන් පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත නැවත පසේවපේ පිහිටුවන පලස ඉල්ලා 

ලිපියක් පයාමුකර ඇති බවත් , එම ලිපිය සභාගත කරන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි. 
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ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.10 ගරු ප්රා.ස.මන්ී  එච්.පී. ප්රියන්ත සසර කුමාර  මහතා ෙැමිපණන ලදි.    

 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.12 ගරු ප්රා.ස.මන්ී එන්.ජී.චතුරංග ෙර්ශන කුමාර මයා හා ගරු 

ප්රා.ස.මන්ී එම්.එම්. මාලක මිහිර බංඩාර මයා   ෙැමිපණන ලදි.    
 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මයා. 

 

අවුරුදු 28 ක් ඇය පම් සභාපේ පසේවය කල පසේවිකාවක් බවත් , පනාපයක් ප්රශේන , ගැටළු හමුපේ වුවෙ එම 

පසේවාව කරපගන ෙැමිණි බවත් , ඇයට හැකි ෙමණින් පමම සභාවට පසේවයක් ලබාදුන් බව මා විශේවාස 

කරන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.එම ඉල්ීම පිළිබෙ ගැටළුවක්  පනාමැති බවත් , පකාන්ත්රාත් ක්රමයට බෙවා 

ගැනීපම්දී ඒ සෙහා වැටුෙක් අෙ ලබා දිය යුතු බවත් , එවිට අෙපේ අයවැය පල්ඛණපේ පකාතනක පහෝ එම 

මුෙල තිබිය යුතු බවත්  පෙන්වා පෙන ලදි. 

 

ගරු සභාපතිතුමා. 

 

පමය අෙ සභාපවන් වැටුෙක් පගවන ක්රමයකට පනාව ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ හරහා ෙලාත් 

ොලන පකාමසාරිසේ තුමාට පයාමු කර එයට අොල චක්රපල්ඛ වලට අනුකූලව පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත  

නැවත පසේවපේ පිහිටුවන පලස ඉල්ීමක් සදු කරන බව ප්රකාශ කරන ලදි.පේශොලන මතවාෙ අෙ සමග 

තිබුනත් රාජකාරිපේදී අෙ සමග සුහෙව කටයුතු කල බවත් , එම ලිපිය ඔබ සයළු පෙනාපේ අෙහසේ ප්රකාශ 

කරන පලස ඉල්ලා සටින ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මයා. 

 

එපසේ සදුවනවානම් එම කටයුත්තට එකග බව ප්රකාශ කරන ලදි.නීතයානුකූලව පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත 

පසේවකයන් බෙවා ගැනීමට සභාවට බලය තිපබන බවත් , නමුත් එතනින් එහාට වැටුුුප් පගවීම ආදිය සභාව 

විසන් භාරගත යුතු බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.පසේවක හිඟයක් පම් සභාව තුළ තිපබන බැවින් ඇයට 

පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත පසේවා දිගුවක් කරගැනීමට හැකිෙැයි කටයුතු සදුකර බලන පලසත් ඒසෙහා පූර්ණ 

අනුමැතිය ලබාපෙන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.එපසේ පසේවා දිගුවක් සදුකර පනාදී සභාපවන් වැටුප් පගවීමට 

ෙැවසුව පහාත් ඉන් එහාට ගන්නා තීන්දුවත් පම් අවසේථාපේදිම කතා කිරීම සුදුසු බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු සභාපතිතුමා. 

 

පමම ලිපිය ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ මගින් ෙලාත් ොලන  පකාමසාරිසේ තුමාට පයාමුකර එහි 

ප්රගතිය සභාවට ඉදිරිෙත් කිරීම සදුකරන බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී ඩී.ඒ.දදලංකාවල මයා. 

 

එතුමිය මපගනුත් පම් පිළිබෙව ඉල්ීමක් කල බවත් , සානුකම්පිතව පකපනකුට උෙේවක් කිරීම පවනම 

කාරණයක් බවත් , අපි පම්වා කතාකරන විට පුේගලයන් තරහ වන බවත් , නමුත් ප්රතිෙත්ති පවනසේ 

කරන්නට බැරි බවක් මට තිපබන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.අපප් හිටපු සභාෙතිතුමා ගැන මා පුදුම වන 

බවත්, පම් පිළිබෙව කතා කිරීපම්දී එතුමාපේ අෙහස පුදුම සහගත බවත් , ෙසුගිය දිනවල සභාවට පසේවයක් 

කල පුහුණුූ ෙරුපවකුට මාස හයක් සෙහා කාලය දීර්ඝ කරන්නට අනුමැතිය ඉල්ූ අවසේථාපේ පමතුමා 

විරුේධ ූ බවත් , ෙැන් පමයට කැමැත්ත ප්රකාශ කරන බවත් , පමපසේ ප්රතිෙත්ති පවනසේ පවන්පන් පකපසේෙ 

යන්න ගැටළුකාරී බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.සානුකම්පිතව බැලිය යුතු බව සතය බවත් , එතුමිය මා සමගත් 

ඉතා හිතවත් බවත් , නමුත් සභාපවන් තීරණයක් අරපගන තිපබනවානම් ඒ සේථාවරපේ සටිය යුතු බව 
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පෙන්වා පෙන ලදි.එක එක්පකනා පවනුපවන් එක එක තීන්දු පනාපගන පොදුපේ තීන්දුවක් ගැනීමට 

හැකියාව තිපබනවානම් එය පහාෙ යැයි කියන මතපේ මම සටින බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.පුේගලයාපගන් , 

පුේගලයාට තීන්දු තීරණ ගැනීපම්දී හිතවත්කම් මත විශාල ගැටළුවක් වියහැකි බවත් පෙන්වා පෙන 

ලදි.සාමානයපයන් අධයාෙනය ලබන ෙරුපවක් යම් ඉල්ීමක් කලවිට එය අංක එක විය යුතු බවත් , මාපේ 

හැටි එපහම බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.අපි ඒ පේලාපේ විරුේධ වී පම් අවසේථාපේ අනුමැතිය ලබා දීම ගැටළු 

සහගත බව පෙන්වා පෙන ලදි.එතුමිය විශ්රාම යාම තුලින් සභාපේ කාර්යයන් , අඩෙණ වීමක් සදුවනවා නම් 

එතුමිය බෙවාපගන කටයුතු කලාට මාපේ ගැටළුවක් පනාමැති බව ප්රකාශ කරන ලදි.තව ඉදිරියට පමවැනි 

කාර්යයන් තිපබනවානම් පොදුපේ තීරණයක් ගැනීම සුදුසු බව ප්රකාශ කරන ලදි.  

 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.20 ගරු ප්රා.ස.මන්ීනී  ඩේ.රාණිමැණිපක් මිය  ෙැමිපණන ලදි.    
 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මයා. 

 

පෙලංකාවල මන්ීතුමා ෙැවසූ පෙය සතය බවත් , ෙසුගිය අවසේථාපේ එම සදුවීමට මම තරපේ විරුේධ ූ 

බවත්, එම ෙරුවා මාස 06 ක පුහුණුවීමක් ලබා එම පුහුණුව නැවත මාස 06 කින් දීර්ඝ කරන පලස ඉල්ලා 

සටි බවත් , පමතුමිය එපසේ පනාව රජපේ වැටුප් ලැබූ ඇය අෙ දින ප්රථම වතාවට පකාන්ත්රාත් ෙෙනම යටපත් 

මාස 06 කට පසේවා දිගුවක් ඉල්ලා සටින බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඇය මාස 06 කට ෙමණක් පසේවා දිගුව 

ඉල්ලා සටින බවත් , ඊට අමතරව පකාන්ත්රාත් ෙෙනමින් ගත්විට මුෙලක් පගවීම සදුවන්පන් සභාපවන් 

බවත් , නමුත් ඇයට එපසේ සභාපවන් මුෙල් පගවීමක් සදු කිරීමක් පනාවන බවත් , එම නිසා මා එයට 

අකමැත්ත ප්රකාශ කල බවත් ෙැහැදිලි කරන ලදි. සභාෙතිතුමා ෙැවසූ ආකාරයට ෙලාත් ොලන සහකාර 

පකාමසාරිසේ මගින් , ෙළාත් ොලන පකාමසාරිසේට ලිපි පයාමුකර පම් කටයුත්ත රජපයන් වැටුප් පගවිය 

හැකි ආකාරයට සකසේකර ගැනීමට කටයුතු කරන බව ෙැහැදිලි ූ පහයින් අෙට පමයට අකමැති වීමට 

කාරණාවක් පනාමැති බවත් , පමය සභාවට බරක් පනාවන බවත් , සභාවට පමය සහනයක් බවත් , එම 

නිසා පමයට එකඟ ූ බව ෙැහැදිලි කරන ලදි.පමතන අෙ කතා කරන්පන් පුහුණු නිළධාරිනියක් ගැන බවත් 

, එො කතා කපල් පුහුණු පවන්න එන නිළධාරිපයක් ගැන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.පුහුණු පවන්න එන 

නිළධාරිපයක් නිතර නිතර පුහුණු විමට ගියපහාත් පවන කාටවත් පුහුණු වීමට පනාහැකිවන බවත් පෙන්වා 

පෙන ලදි.පමතනදී අෙපේ පසේවා අවශයතාවය මත බෙවා ගැනීමක් බව ෙැහැදිලි කරන ලදි.කැමති තීන්දුවක් 

සභාවට ගතහැකි බව ප්රකාශ කරන ලදි.සභාවට ොඩුවක් පවන ආකාරයට මම කවොවත් වචනයක් වත් 

කතා කර නැති බවත් ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී පී.ඒ.අයි.සන්ත්රයා පලිහක්කාර මිය. 

 

ඔබතුමා ෙැවසූ ෙරිදිම එතුමිය පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත බෙවා ගැනීම පිලිබෙ මාපේ කිසදු අකමැත්තක් නැති 

බවත් , පමාකෙ මා අත්වින්ෙ පෙයක් පිලිබෙ ප්රකාශ කලයුතු බව ෙැහැදිලි කරන ලදි.පගානාපගාල්ල 

පුසේතකාලය කියවීමට ොඨකයන් පනාගිය සේථානයක් බවත් , කලින් නිළධාරීන්පේ ක්රියා කලාෙ අනුව 

සතය එය බවත් , උහන ප්රාපේශිය සභාපවන් ලබාදුන් පොත් ටිකත් ෙැත්තකට ෙමා එයවත් පිළිපවලට 

සකසේ පනාකර සටි නිළධාරීන් සටි බවත් , මම කිහිෙ අවසේථාවකම පගාසේ පොත් ටික පිළිපවලට පගානුකර 

තබන්නට යැයි ප්රකාශ කල බවත් ,එයවත් සදු පනාකල නිළධාරීන් සටි බවත් , නමුත් පමම මාපනල් 

මහත්මිය ෙවසක් මමත් සටින තැනම එතුමිය එම පේලාපේම සභාවට කතා කර සභාපේ පසේවකයින් 

පගන්වා පගන පොත්ටික පිලිපවලට රාක්කගත කල බවත් , එම අවසේථාපේම ළමා පොත් ටික තිපයන්පන් 

පකපසේෙ ආදී පලස සේථාන ගත කල බවත් , ලසේසනට පිලිපවලට සකසේකපල් ඇය බවත් ප්රකාශ කරන 

ලදි.වසර ගනනාවක් සටි නිළධාරියා සටිේදී ඇය කාර්ය ශූරව එම කටයුත්ත කල බවත් , ඒවා අගය තල යුතු 

බවත් , එය අගය කිරීමට අෙ දින මා නැගී සටිය බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ෙැන් පගානාපගාල්ල පුසේතකාලය 

ප්රිය මනාෙ සේථානයක් වී ඇති බවත් , අළුතින් ෙත්කර ඇති නිළධාරීතුමිය ඉතා පහාෙ බවත් පෙන්වා පෙන 

ලදි.ොඨකපයාත් ෙැන් විශාල වශපයන් ෙැමිපනන බවත් පෙන්වා පෙන ලදි.කියවීමට රුචි , ොඨකයන්ට 

ඇවිත් ඉන්න පුළුවන් සේථානයක් කරන්න , මූලිකත්වය ගත්පත් , මූලික අඩිතාලම ෙැම්පම් එතුමිය බව 

ප්රකාශ කරන ලදි .එතුමිය ෙළාත් ොලන පකාමසාරිසේපේ අනුමැතිය ඇතිව සභාපේ රඳවා ගැනීම සදුකල 

හැකිනම් මමත් එයට එකඟ බව ප්රකාශ කරන ලදි.  
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ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.25 ගරු ප්රා.ස.මන්ී පේ.ආර්.ජගත් ප්රසන්න මයා හා ගරු ප්රා.ස.මන්ී එන්. 

අමරකීර්ති මයා   ෙැමිපණන ලදි.    

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රීනී දක්.ී.ජී. නයනා කුමුදුනී මිය. 

 

උහන පුසේතකාලය ඉතා පහාෙට කරපගන යන බවත් , පුසේතකාලය පිළිබඳ පුහුණුවක් ලබපු , පුහුණු 

නිළධාරිපයක් පලස ඇය ඉතා පහාෙට පුසේතකාලය ෙවත්වාපගන ගිය බවත් , එවැනි නිළධාරිණියක් 

ආරක්ෂාකර ගැනීම අෙපේ යුතු කමක් බවත් , පුසේතකාලයට නවක පසේවකපයක් බඳවා ගන්නවාට වඩා 

ඇය පුහුණු නිළධාරිණියක් බැවින් , පුහුණු පසේවකපයක්පේ පසේවය අෙට ලබාගත හැකිනම් එය සභාවටත් 

ලැපබන පලාකු වාසයක් පලස මා ෙකින බවත් ෙැහැදිලි කරන ලදි.සේිර පසේවකපයක් පලස වසර 28 ක් 

වැනි කාලයක් පසේවය කරපු නිළධාරිණියක් එම නිසා ඇය යම් ක්රමපේෙයකට නැවත පසේවය දිගුවක් ලබා 

දිය හැකිනම් ඒ සෙහා සම්පූර්ණ කැමැත්ත ලබා පෙන බව ප්රකාශ කරන ලදි. සභාෙතිතුමා ෙවසා සටි 

ආකාරයට ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ මගින් ෙලාත් ොලන පකාමසාරිසේට පයාමු කර එම 

ක්රමපේෙයට පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත පසේවය දිගුවක් ලැපබනවානම් සභාවට එය වාසයක් බවත් , ඇයපේ 

පමම ඉල්ීමට මාපේ පූර්ණ කැමැත්ත ලබාපෙන බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රීනී ඩබ්.රාණි මැණිදක් මිය. 

 

නයනා මන්ීතුමිය ෙැවසූ පේ සතය බවත් , පමවැනි පුහුණු නිළධාරිණියකට නැවත පසේවා දිගුවකින් 

පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත ලබා ගැනීමට හැකියාව ඇත්නම් සභාවට එය වාස සහගත බවත්, එම නිසා 

එතුමියපේ එම ඉල්ීමට මාපේෙ කැමැත්ත ප්රකාශ කර සටින බව පෙන්වා පෙන ලදි. 

 

ගරු සභාපතිතුමා. 

 

දිගින් දිගටම පම් ගැන කතා කිරීම සදු කිරීම අතයාවශය  බවත් , මීට මාස තුනකට පහෝ හතරකට පෙර 

විදුලි කාර්මික හා අපනකුත් කම්කරුවන් බෙවා ගැනීම සෙහා සභා තීන්දුවක් ගත් බවත් , නමුත් පම් 

පමාපහාපත් මැතිවරණයක් ප්රකාශයට ෙත්කර ඇති නිසා බෙවා ගැනීම් සදුකිරීමට හැකියාවක් පනාමැති 

කමක් ඇති බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.රැකියා ලක්ෂපේ පසේවකයන් සේිර කිරීමටත් , සභාපේ ෙැනට 

පකාන්ත්රාත් ෙෙනම මත පසේවය කරන පසේවකයන් සේි ර කිරීම සෙහාත් අනුමැතිය ලබා දී ඇති බවත් ප්රකාශ 

කරන ලදි .බෙවා ගැනීම් වලදී වැටුප් පගවීමට හැකියාව තිපබනවාෙ  නැේෙ යන්න ෙන්පන් සභාෙතිවරයා 

බවත් , එම නිසා මම පසේවකයින් බෙවා පනාගත් බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඔවුන්ට වැටුප් පගවීමට සභාපේ 

මුෙල් පනාතිබූ නිසා ඔවුන්ව බෙවා පනාගත් බවත් ෙැහැදිලි කරන ලදි. 

 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.30 ගරු ප්රා.ස.මන්ී එච්.පී.ජයතිලක මයා  ෙැමිපණන ලදි.    
 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.32 ගරු උෙසභාෙති එච්.එම්.ජගත් පේශප්රිය අපේවර්ධන මයා  ෙැමිපණන 

ලදි.    
 

 

04.සන්ත්රදේ , දපත්සම්, පැමිණිලි හා සන්ත්රනිදේදන සභාවට ඉදිරිපත් කිරීම 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.10.55 ගරු ප්රා.ස.මන්ී උඩපවල ධම්මතිලක හිමි  ෙැමිපණන ලදි.    
 

05. යථා පරිදි කල් දී ඇති ප්ර ්න සභාවට ඉදිරිපත් කිරීම 

ගරු ප්රා.ස. මන්ී රංජිත් වනිගසංහ ඒකනායක මහතා විසන් අසනු ලබන ප්රශේනාවලිය සභා ගත කිරීම 
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ගරු සභාපතිතුමා. 

 

05 වන ප්රශේනපේ පිළිතුරට වැඩියමක් පලස පොපලහි මුෙල් කිසම පහේතුවකින් නැවත ගිහින් නැති බවත් , 

නැපගනහිර ෙලාත් සභාපේ එය තිපබන බවත් , එහි චක්රපල්කයක් ෙමණක් නිකුත් කර ඇති බවත් , 

ඉදිකිරිම් කටයුතු සදු කරන්නට එො යැයි එහි සෙහන්ව ඇති බවත් , 2022.04.25 මුළු රපේම තීන්දුවක් 

අරපගන ඇති බවත් , ඒ සමගම විමලවීර දිසානායක ඇමතිතුමා ගිය සතිපේ පකාළඹ අමාතයංශපේදී මුන 

ගැසී කතා කල බවත් ප්රකාශ කරන ලදි. එහිදී ජනාිෙතිතුමා ෙවසා සටිපේ පලෝක බැංකු ආධාර යටපත් 

ලැබුණු මුෙල් නිසා ඒ පිළිබෙ සාකච්ජාවක් ජනවාරි 05 ලබා දුන් බවත් , නමුත් එම සාකච්ජාව අත් හිටූ 

බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ පකපසේ පවතත් එම මුෙල් තවම ගිණුපම් තිපබන බවත් , ඒවා පකපසේ පහෝ 

ලබාපගන පොළ සෑදීමට කටයුතු කරමින් සටින බව ප්රකාශ කරන ලදි.PT 2 වයාෙෘතිය යටපත් පයෝජනා 

ලබාගත් බවත් ,ෙළමුපවනි පයෝජනාවට අපි පයාමුකපල් කෘෂි උෙකරණ සහ බීජ ලබා දීම බවත්, එහිදී යම් 

ගැටළුවක් මතුවී ඇති බවත් ,මුල් මාස 04 දී එය ඉවර කල යුතු බවත්, මැතිවරණයක් ප්රකාශ කර ඇති 

පමාපහාතක ඒ භාණ්ඩ පබො දීමට බැරි වුව පහාත් ඒ මුෙල් වියෙම් කරන්නට හැකියාවක් පනාමැති බව 

ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ දුරකතනපයන් ෙැනුම් දුන් බව ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ සෙහා මිලියන 18 

වැනි මුෙලක් පවන්වී ඇති බවත් , ෙරණ පොළ අලුත් වැඩියා කිරීම සුදුසු බවත් , කඩ කාමර ටිකක් පහෝ එම 

මුෙලින් හෙන්නට පුළුවන් වුපනාත් ඉතා පහාෙ බවත්  ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ සෙහා සභා තීරණයක් අරගත යුතු 

බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ තුමා උහන ප්රපේශයට ආසන්න ගමක ජීවත් 

වන බැවින් උහන ප්රපේශයට යමක් කිරීමට එතුමාට අවශයතාවය ෙවතින බැවින් , සභාව පිටුෙස වාහන 

පසේවා මධසේථානය  හා ළමා උෙයානය හො ගැනීම සෙහා මා එතුමාපගන් ඉල්ීමක් කල බවත් එතුමා එයට 

අනුමැතිය ලබාදුන් බවත් ප්රකාශ කරන ලදි. විදුලි ෙහන් කනු දිගින් දිගටම පහාරුන් විසන් කොපගන යන 

අවසේථාපේ සමාජ මාධය ජාලපයන් ෙවා ෙැනුවත් කර ඒ සෙහා උෙේ ඉල්ලා සටි බවත්,පොලිසපේ ෙැමිණිලි 

හතරක් ෙැමූ බවත් ,ප්රකාශ කරන ලදි.රු.75000.00 විදුලි ෙහන් කනු 06ක් පසාරුන් විසන් කැපූ බවත් 

ප්රකාශ කරන ලදි. විදුලි බල මන්ඩලපේ විදුලි රැහැන් නැති සේථානයක අපි විසන් සේභාවපයන් කරන ලෙ 

පම් ක්රියාොමය පම් ආකාරයට විනාශ කිරීම ගැන දුකක් ෙවතින බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.පම් සභාපේ 

පේෙලක් ,පම් සභාපේ වත්කමක් පමපසේ විනාශ වීමට දිය පනාහැකි නිසා එම විදුලි ෙහන් කනු 28 ක් 

සභාවට ගලවා පගන ආ බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.දිසේික් සම්බන්ීකරණ කමිටුපේදී පම් පිළිබෙව සාකච්ඡා 

කල බවත් , විදුලි බල මණ්ඩලපයන් කනු 30 ක් ලබා පෙන පලස තීරණය ූ බවත් , එපලස විදුලි බල 

මණ්ඩලපයන් ලබාපෙන පකාන්ීේ කණු උඩ ඒවා සැකසීමට කටයුතු පයාෙන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ 

අනුව විදුලි ඉංජිපන්රු තුමාට කතා කල බවත් ,පල්කම් තුමිය විසන් ලිඛිතව එතුමාට ලිපියක් ඉදිරිෙත් කර 

ඇති බවත් විදුලිබල මණ්ඩලපයන් අවශයය කනු ලැබුණු වහාම නැවත ඒවා සවි කිරීමට අවශයය කටයුතු 

සදුකරන බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මයා. 

 

ප්රාපේශිය සභා රීති 10/08 යටපත් මාවිසන් නගපු ප්රශේනාවලියට ලිඛිතව හා වාචිකව පිලිතුරු ලබා දීම 

සම්බන්ධව ඔබතුමාට සේතුති වන්ත වන බවත් , නමුත් සමහර ප්රශේන වලට පිළිතුරු ලැබී ඇති බවත් ,සමහර 

ප්රශේන වලට පිළිතුරු අසම්පූර්ණ බවත් පෙන්වා පෙන ලදි.එතන ගැටළුවක් තිපබන බවත් , එය සභා ගත 

කරන පලස පල්කම් තුමියපගන් ඉල්ීමක් කරන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.මම පම් ප්රශේනාවලිය ඉදිරිෙත් 

කපල් පම් තුළින් යම් යම් ප්රශේන නිරාකරණය කර ගැනීමට බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.වාහන පසේවා 

මධයසේථානයක් යන එක අපි සභාපේ ලියාෙදිංචි කිරීපම්දී අප්රිය ජනක වයාොර පලස ගැසේ කර ඇති බවත් 

, එයට බලෙත්රයක් ලබා දීමට මධයම ෙරිසර අිකාරිපයන් අවසර ගතයුතු බවත්,නීතයානුකූල ක්රමපේෙය 

එය බවත් ප්රකාශ කරන ලදි. අපි පමය අපප් අවශයතාවයක් නිසා ඉදිකිරීම සදු කරන බවත්. නමුත් නීතිමය 

තත්වයක් ෙැන නගීවි යැයි කවුරුවත් පනාසතුව බවත් , නමුත් කවුරුහරි පමයට විරුේධව කටයුතු කපලාත් 

කුමක් කරන්පන්ෙැයි විමසන ලදි. පමහි අනර්ථය කාට පහෝ බලෙෑ හැකි බව ෙවසා ඉහලට ෙැනුම් දී 

කටයුතු සදු කල පහාත් සැලැසේම ඉවත් කර ගැනීමට සදුවන බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.මධයම ෙරිසර 
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අිකාරිපේ අවසරය ලබා ගැනීම අනිවාර්ය බවත් පමම පසේවය කර පෙන්වා අවසරය ලබා ගතයුතු බව 

ෙැහැදිලි කරන ලදි.එවිට ප්රශේන ෙැන නගීවි යැයි ෙ එපසේ ගැටළුවක් පනාවී පම් මුෙල් වැය කර කටයුතු සදු 

කිරීම මාපේ පම් කතාපවන් උත්සාහ ගත් බව ප්රකාශ කරන ලදි.ළමා උෙයානය අසල ඉදිකිරීපම්දී 

උෙකරණ අරපගන සවි කිරීම පිළිබෙ අෙ කවුරුවත් විරුේධ ඔතන ඔය ඉසේසරහ ඉන්න  පුේගලයන්පේ 

පිරිවිතයන් අෙ විසන් ශුේධකර පුරවා අරපගන ඇති බවත් ,නමුත් එතන එක එක ඉදිකිරීම් කිරීමට ඉඩදිය 

පනාහැකි බවත් පෙන්වා පෙන ලදි.එපසේ කරන්නට ගිපයාත් අර කියන මිනිසුන්ටත් අසාධාරණයක් වන 

බවත් , අෙ විසන්ෙ කර ඇත්පත් අනවසර ඉදිකිරිමක් බව පෙන්වා පෙන ලදි.ඒ නිසා ඒ වැඩයට යන්න එො 

කියන පයෝජනාව මා විසන් පගන එන බව ප්රකාශ කරන ලදි.තවෙ ඔබතුමාපේ වාහනය පිළිබෙ එහි යම් 

ප්රශේණයක් , යම් පෙෝෂයක් වි ගරාේ එකට ෙමා ඇති බවත් , එයට නියම ක්රමපේෙයකට පගාසේ නැති බවත් , 

මා පම් ප්රශේනාවලිය නැගූ ෙසු ඔබතුමා 2022.12.28 දින පමෝටර්රථ ඉන්ජිපන්රුතුමා ෙැනුවත් කර ඇති බව 

ප්රකාශ කරන ලදි.එය එපසේ පහෝ කිරීම පිළිබෙ මා සේතුති වන්ත වන බවත් , එපසේ සදු පනාවුනා නම් අපි 

නැවත ප්රශේනයකට ෙැටපලන බව ප්රකාශ කරන ලදි.පමාකෙ පහේතුව ඔබතුමා වාහනය හැදූෙසු මුෙල් පගවා 

ෙැමිණියෙ පමානම තැනක වත් සභා අනුමැතියක් වත් ඒ සෙහා පනාමැති බව ප්රකාශ කරන ලදි.එපසේ ූවාට 

ෙසු ඔඩිේ එකට එය හසුූ ෙසු පම් ලක්ෂ ගණන පගවීමට අපි බැදී සටින බව ප්රකාශ කරන ලදි.එම නිසා 

නිවැරදි ක්රමපේෙයකට පයාමුවීම පිළිබෙ සේතුතිවන්ත වන බව ප්රකාශ කරන ලදි.පම් ප්රහේනාවලිපයන් මා 

බලාපොපරාත්තු ූපේ පම් සභාව යම් වැරදි ෙැත්තකට පයාමු වී යනවා නම් එය වලක්වා නිවැරදි මාර්ගයට 

ගැනීම බව ප්රකාශ කරන ලදි.ෙැන් එම ප්රශේන ටික එකින් එක ලිහිල් වී නිවැරදි තැනට එය ෙැමිණ ඇති බව 

ප්රකාශ කරන ලදි.උහන පොදු පවළෙ පොළ සම්බන්ධව පෙතුන් ොරක් මුෙල් ෙැමිණ එම මුෙල් නැවත ගිය 

බවත්  ප්රකාශ කරන ලදි. හදිස අවශයතාවයකදී 11/08 යටපත් හදිස සභාවක් කැෙවීමට ඔබතුමාට ෙනතින් 

බලය ලබා දී ඇති බවත් , පම් ආකාරයට සූර්ය ෙැනල ප්රශේනපේදී ඔබතුමාට හදිස සභාවක් කැෙවා 

තීරණයක් ගැනීමට තිබුනා පන්ෙැයි විමසන ලදි.යම් පුේගලයකුට යම් කරෙරයක් වී ඔහු විසන් ඒ පිළිබෙ 

ෙැමිණිල්ලක් ෙැම්පමාත් , එයට මුහුණ දීම සෙහා එම විදුලි ෙැනල ගැලවීමට තීරණයක් ගත් ආකාරය 

පෙන්වීමට හැකියාව තිබිය යුතු බව ප්රකාශ කරන ලදි.යම් පුේගලපයක් විදුලි ෙහන් තිපබනවායැයි සතා 

ොපර් ගමන් කිරීපම්දී අලි ෙහර දීමක් සදුූවායැයි සතමු.එම පුේගලයා ඒ සම්බන්ධව සභාවට විරුේධව 

ෙැමිණිල්ලක් පයාමු කලපහාත් , පවනො තිබූ විදුලි ෙහන් කණු පම් දිනපේ පනාතිබුන බවත් , පවනො 

පලස විදුලි ෙහන් කණු ඇති යැයි සතා ොපර් ගමන් ගත් බවත් ,එම විදුලි ෙහන් කණු පනාමැති නිසා අලි 

ෙහර දීමකට සදු ූවායැයි ෙවසා , එම ෙහන් කණු ගැලවීම සම්බන්ධව පචෝෙනා කර වන්දි ඉල්ලා සටිය 

පහාත් , එම කණු ගැලවීමට ගත් තීරණය පිළිබෙ විමසීපම්දී සභා තීරණයක් පහෝ තිබිය යුතු බව ප්රකාශ 

කරන ලදි.පම් කණු ඉවත් කිරීමට බලය දුන්පන් කවුරුන්ෙැයි විමසුපවාත් කුමක් සදු කරනවාෙැයි විමසන 

ලදි.අපි පහාෙ වැඩ කරන්නට පගාසේ නඩු පෙක තුනක් වැටී ඇති බවත් ,ඒ ආකාරයට යම් තීන්දුවක් ගත් 

අවසේථාව සෙහන් විය යුතු බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඔබතුමාට තීන්දු ගත හැකි බවත් , නමුත් ඔබතුමාට 

මන්ීවරු 11 පෙපනකු පහෝ කැෙවා ඝණපූර්ණය ලබාපගන හදිස පයෝජනාවක් ෙමා පම් කණු ඉවත් කිරීම 

සදු ූවානම් ඔබතුමා නිෙහසේ බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

06. යථා පරිදි කල් දී ඇති දයෝජනා සභාවට ඉදිරිපත් කිරීම 

දයෝජනා අංක 06/2023/01(01) 

 

ගරු සභාෙති ටී.ජී. උපුල් ප්රියන්ත විපේවර්ධන මහතා විසන්, ආොයම් ෙරීක්ෂක තනතුපර් රාජකාරී 

ආවරණය කරනු ලබන ඩේ.ඒ. විපේකුමාරතුංග මහතා ක්පෂේත්ර රාජකාරී කටයුතුවල නිරතවන බැවින් ඒ 

සෙහා ඉන්ධන වියෙම් දීමනාවක් ලබාපෙන පලස ඉල්ලුම් කලෙ ෙලාත් ොලන සහකාර පකාමසාරිසේ 

කාර්යාලය මගින් එම දීමනාව සෙහා අනුමැතිය ලබා පනාදුන් අතර  ඔහුට ක්පෂේත්ර රාජකාරී කටයුතු සෙහා  

මසකට ෙැය 100 ක අතිකාල  දීමනාවක්  ලබා දීම සඳහා සභාපේ අනුමැතිය සඳහා පයෝජනා පකාට 

ඉදිරිෙත් කරන ලදී. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී එල්.එච්. කරුණාදස්න දයාතිලක මයා විසින්ත්ර  ස්ිර කරන ලදි. 
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ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මයා. 

 

මසකට ෙැය 100 ක් අතිකාල සදු කල පනාහැකි බැවින් ෙැය 80 ක් අනුමැතිය ලබා දීම සුදුසු බව ප්රකාශ 

කරන ලදි.ආොයම් එකතු කිරීමට නිළොරීන් තුන්පෙපනකු සටින බැවින් පකාේඨාශ තුන පබොදී පහෝ අෙට 

ප්රගතියක් පෙන්විය යුතු බව ප්රකාශ කරන ලදි.පම් මාසපේ වැඩ කලාට වඩා අතිකාල අරපගන වැඩ කරන 

විට ආොයම වැඩිවන නිසා එහි ප්රගතියක් පෙන්විය යුතු බව ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ ප්රගතිය පෙන්වීම තුලින් 

පමතුමාට අතිකාල ලබා ගතහැකි බව ෙැහැදිලි කරන ලදි.ඊලග මාස තුනට නැවත අනුමැතිය ලබා ගැනීම 

සෙහා අනිවාර්යපයන් ප්රගතිය පෙන්විය යුතු බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී ඩී.ඒ.දදලංකාවල මයා. 

 

මසකට ෙැය 100 ක් ඉල්ලුවාට  ෙැය 80 ක් ෙමණක් අනුමැතිය ලැබුණු බවත් අෙ පමපසේ ෙැවසුවාට එතුමා 

අතින් වියෙම් කරපගන පගාසේ පම් කාර්ය සදුකල පනාහැකි බවත් , අනිත් නිළධාරීන්ට හිමිවන වරප්රසාෙ 

පමාහුට හිමි පනාවන්පන් ඔහුපේ තනතුපර් පවනසේකම නිසා බවත් ෙැහැදිලි කරන ලදි.එම නිසා අතිකාල 

දීමනා ෙැය 80 මුෙලත් සමග ඔහුට වියෙම් වන මුෙල අතර සාධාරණයක් තිපබනවාෙ යන්න පසායා බැලිය 

යුතු බවත් ,ඔහුට සාධාරණයක් ඉටුවිය යුතු බව ෙැහැදිලි කරන ලදි.ඔහුපේ අතින් විශාල මුෙලක් වැය වනවා 

නම් එම ආොයම් එකතු කිරීම එතනදීම අඩාල වන බව ෙැහැදිලි කර පෙන ලදි.ඊලග මාසපේදී ඒ ගැන 

පසායා බැලිය යුතු බව ප්රකාශ කරන ලදි. ඔහුට පගවන එම අතිකාල මුෙල ගැලපෙනවාෙැයි පසායා බැලිය 

යුතු බව පෙන්වා පෙන ලදි. 

 

මසකට පැය 80 ක අතිකාල දීමනා අනුමත කිරීම සදහා සභාදවන්ත්ර තීරණය විය 

 

එම තීරණය  එම අවස්ථාදේ පැමිණ රැඳී සිටි සියලු මන්ත්රීවරුන්ත්රදේ කැමැත්ත මත ඒකමතිකව  සම්මත 

විය. 
 

 

දයෝජනා අංක 06/2023/01(02) 

 

ගරු සභාෙති ටී.ජී. උපුල් ප්රියන්ත විපේවර්ධන මහතා විසන්, PT 1- 2 අදියර (50%) වයාෙෘතිපේ ෙහත 

සෙහන් පයෝජනා  සභා අනුමැතිය ගැනීමට යටත්ව  පයෝජනා පකාට ඉදිරිෙත් කරන ලදී. 

       01. වාහන පසේවා මධයසේථානයක් ඉදිකිරීම හා අවශයය පසේවා උෙකරණ මිලදී ගැනීම . 

       02. උහන ළමා උෙයානය සෙහා උෙකරණ මිළදී ගැනීම හා කුටි ඉදි කිරීම . 

 

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රීනී ඊ.ආර්.සුමනාවතී මිය  විසින්ත්ර  ස්ිර කරන ලදි. 

 

එම අවස්ථාදේ පැමිණ රැඳී සිටි සියලු මන්ත්රීවරුන්ත්රදේ කැමැත්ත මත එම දයෝජනාව  ඒකමතිකව  සම්මත 

විය. 

 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් ෙ.ව. 11.20 පත් විපේකය සෙහා සභාව කල් තබන ලදි 

 

ඔරපලෝසු පේලාපවන් ෙ.ව. 11.40 පත් විපේකපයන් ෙසුව නැවත සභාව ආරම්භ කරන ලදි.  

 

 

07. කාරක සභාවල වාර්තා -  
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2022.12.06 දින පැවති මූලය හා ප්රතිපත්ති කමිටු වාර්තාව හා 2022.12.23 දින පැවති මූලය හා ප්රතිපත්ති 

කමිටු වාර්තා සභාගත කරන ලදි.  
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ඔරපලෝසු පේලාපවන් පෙ.ව.11.45 ට ගරු සභාෙතිතුමා විසන් ගරු උෙ සභාෙතිතුමාට මූලාසනය භාර දී 

සභාපවන් පිටවී යන ලදි.    

 

 



18 
 

08.2022 දදසැම්බර් මස ආදායම් වියදම් වාර්තාව ඉදිරිපත් කිරීම 
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2022 දදසැම්බර් මස ඉදිරිපත් කරන ලද ආදායම් වියදම් වාර්තාව මහ සභාදේදී සම්මත විය. 
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09.2022 දදසැම්බර් මස ාවන සටහන්ත්ර ඉදිරිපත් කිරීම  
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10. දවනත්.  

 

ගරු ප්රාපේශිය සභා මන්ීවරුන්පේ පනාෙැමිණිම සම්බන්ධ ලිපි සභා අනුමැතිය සෙහා ඉදිරිෙත් කිරීම . 
 

 

1. පී.පක්. තරිඳු තුෂාන් ධනංජය මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී   

2. ආර්.ඒ.ඩී. සසර ශාන්ත කුමාර මයා   ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

3. පක්.බී. විමලරත්න මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

4. ඩේ.ඩී. ෙර්ශන නුවන් විශේනපේව මයා    ගරු ප්රා.ස. මන්ී 

  

ගරු ප්රා.ස.මන්ත්රී දක්.එච්. චමින්ත්රද පුෂ්ප කුමාර මයා. 

 

2022 මන්ී පයෝජනා පවනුපවන් රු.75000.00 ක මුෙලක් සභාපවන් පවන් කල බවත් , එවිට එය 

චක්රපල්ඛයක් නිකුත් කිරීම නිසා එය අත්හිටුවීමට තීරණයක් ගත් බවත් , නමුත් නැවත වතාවක් කෘෂි 

උෙකරණ පෙන බව ෙවසා පයෝජනා ලබා ගත් බවත් , ඉන්ෙසු නැවත කෘෂි බීජ ලබාපෙන බව ෙවසා 

අපෙන් විමසීමක් කල බවත් ප්රකාශ කරන ලදි .නමුත් ඉන්ෙසු 2022 ඉවර වී 2023 ෙැමිණ ඇති බවත් ඒ 

මුෙල් වලට එම ප්රතිොෙන වලට කුමක් සදුූපේෙැයි පනාෙන්නා බවත් , පවන යම් ක්රමපේෙයක් අනුගමනය 

කර පවන ක්රමපේෙයකට ඇවිත් තිපබනවාෙැයි විමසන ලදි.පම් සම්බන්ධ රුපියල් ලක්ෂ විසෙහකට එහා 

මන්ීවරු 31 පෙපනකුට රු.75000.00 ගණපන් එම මුෙල් පවන් කරාෙ? පනාඑපසේනම් පවනත් කටයුත්තක් 

සෙහා පයාමු කරාෙ ? මන්ීවරු සෙහා පවනත් වැඩපිළිපවලක් හරහා පමම මුෙල් ප්රතිොෙන ලබාදීමට 

කටයුතු කර තිපබනවාෙැයි  විමසන ලදි.  

 

ගරු උපසභාපතිතුමා. (මූලාසනය) 

 

වීි ලාම්පු අලුත් වැඩියාව ොරවල් පමෝටර් පග්රේඩර් කිරීම , පෙෝල්බට පයදීම ආදී පේවල් කිරීමට හැකියාව 

තිපබන තත්වයක් ඇති බවත් , කෘෂි උෙකරණ පබදීම සෙහා ආණ්ඩුකාරතුමාපේ අවසරය ගතයුතු බව 

ෙන්වා තිබූ බවත් ,එපසේ අනුමැතිය ගැනීමට යාපම්දී යන කාලය වැඩි නිසා ඉහතින් සඳහන් කළ පයෝජනා 

ලබා දුන් මන්ීවරුන් සඳහා එම පයෝජනා ක්රියාත්මක පවමින් ෙවතින බව ප්රකාශ කරන ලදී. පම් පිළිබඳව 

සභාෙතිතුමාපගන් විමසා සටින පලස ප්රකාශ කරන ලදී.  

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ී පක්.එම්. කුලතුංග මහතාපේ ගරු ප්රා.ස. මන්ී එච්.ජී. ජයතිලක මහතාපේ පයෝජනා 

සේීරත්වපයන් මහ සභාව කාරක සභාවක් බවට ෙත්විය. 

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ී පේ.ආර්. ජගත් ප්රසන්න මහතාපේ හා ප්රා.ස. මන්ී සුගන්ි ෂාවිකා මන්ීතුමියපේ 

පයෝජනා සේීරත්වපයන් කාරක සභාව මහ සභාවක් බවට ෙත්විය. 

 

ගරු උපසභාපතිතුමා. (මූලාසනය) 

 

මම ෙන්නා ෙරිදි නැවත අලුතින් පයෝජනා ඒ සඳහා භාර දිය යුතු බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. නැවත අලුතින් 

පයෝජනා භාර දිය යුතු බව සමහර මන්ීවරු ෙැනුවත් නැති බවත් සමහර මන්ීවරු පම් පිළිබඳ ෙැනුවත් 

බවත් කාරක සභා අවසේථාපේදී ෙැක්ූ අෙහසේ අනුව ෙැහැදිළි බවත් සභාෙතිතුමා ෙැමිණි ෙසු ඒ පිළිබඳ 
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සාකච්ඡා කර ගන්නා පලසත් ප්රකාශ කරන ලදී. පයෝජනා නැවත සංපශෝධනය කර ලබා පෙන පලස 

ෙැහැදිළි කරන ලදී.  

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ත්රී දේ.ආර්. ජගත් ප්රසන්ත්රන මහතා 

 

මම නැවත පයෝජනා භාර දී භාණ්ඩ ලබා ගත් මන්ීවරපයකු පලස ඒ ගැන කතා කළ යුතු බවත් අනිත් 

මන්ීවරුන්ට ෙැවසූ ආකාරයට පයෝජනාව සංපශෝධනය කර පගනත් පෙන්න යැයි ෙැවසූ බවත් ඉන්ෙසු 

මම පයෝජනාව පවනසේ කර පගනවිත් දුන් බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. පෙර කරන ලෙ පයෝජනාවලට 

ක්රියාත්මක කරන්න බැරි බවත් පුටු ආදිය ගැනීම පනාහැකි බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. පබෝක්කු වලට බට ආදී 

පේවල් ගැනීම සඳහා ෙමණක් ොරවල් පමෝටර් පග්රේඩර් කිරීම ආදිය කළ හැකි බවත් මා ෙැනුවත් කළ බවත් 

ඒ අනුව මා විසන් ලිපියක් ලියා පල්කම්තුමියට භාර දුන් බවත් ඉතා ඉක්මනින් ඒ කටයුත්ත සදු කර 

ගන්නට හැකි ූ බවත් පමෙමණ කාලයකට ඉක්මනින්ම සදු ූ කාර්යය පමය බවත් සඳහන් කළ යුතු බව 

ප්රකාශ කරන ලදී. එයට පහේතුව ෙැනුවත් අය ඉක්මනින් ක්රියාත්මක වීම හා තවත් සමහර පකාටසක් පම් 

පිළිබඳ පනාෙන්නා බවත් ෙැනුවත් වීමක් පනාමැති බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. 

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ත්රී දක්.එච්. චමින්ත්රද පුෂ්ප කුමාර මහතා 

 

නව වසරක් ලබා පම් මන්ීවරු ෙැමිණ සටින්පන් අලුත් වසරක බවත් අපි අවුරුදු  05ක් පමම 

සභාෙතිවරයා යටපත් මන්ීවරු පලස කටයුතු කළ බවත් නමුත් අවුරුේපේ මුලවත් පම් මන්ීවරුන්ට සුභ 

නව වසරක් පේවි යැයි ප්රාර්ථනා කරන්න තරම් ආත්ම ශක්තියක් සභාෙතිවරයාට පනාතිබූ බව ප්රකාශ 

කරන ලදී. එවැනි අඩුොඩු තිපබන බව පෙන්වා පෙන ලදී. ජයතිලක මන්ීතුමා එතුමාපේ පියාණන්පේ 

අභාවය පිළිබඳ කතා කරන්නට ප්රථම සභාෙතිතුමා විසන් අපප් සපහෝෙර මන්ීවරපයක්පේ පියාණන්පේ 

අභාවය පිළිබඳ පශෝකයවත් ෙල පනාකළ බව ප්රකාශ කරන ලදී. එතුමා එපසේ යුතුකමක් පලසවත් සතා 

කටයුතු පනාකළ බව ප්රකාශ කරන ලදී. සභාෙතිතුමා පලස ආයතන ප්රධානියා පලස පමතුමා ඒ කටයුත්ත 

සදු කළ යුතු බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. එපසේ ප්රකාශ කළාට ෙසු ජයතිලක මන්ීතුමා මළපගෙර සහභාගී ූ 

සයලු පෙනාට සේූති කරන්නට හැකියාව ඇති බවත් ප්රකාශ කරන ලදී. 

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මහතා 

 

PE - 8373 කැේ රථය ආබාධයකට ලක්ූපේ පෙසැම්බර් මස 28 දින බවත් එම කැේ රථපේ ධාවන සටහන් 

පම් මාසපේ ඉදිරිෙත් කර පනාමැති බවත් පමම කැේ රථපේ ධාවන සටහන් වල වංචාවක් සදු වී ඇති බව 

හැඟී යන බවත් ධාවන සටහන් ගැලපීම සදු කිරීමට පනාහැකි නිසා පමය ඉදිරිෙත් පනාකර සටින බව 

පෙනී යන බව ප්රකාශ කරන ලදී. කැේ රථපේ ධාවන සටහන් වල වංචාවක් ඇති බැවින් ඒවා එළිපවන 

නිසා හිතාමතාම ධාවන සටහන් පනාපෙන බව ප්රකාශ කරන ලදී. පමම කැේ රථය පිළිබඳ විිමත් 

ෙරීක්ෂණයක් සදු කළ යුතු බවත් පමම ඉන්ධන අක්රමිකතාවය පිළිබඳ ෙරීක්ෂනයක් සදු කළ යුතු බවත් 

ෙළාත් ොලන පකාමසාරිසේ මඟින් ආණ්ඩුපේ ඉහළ නිළොරීන් විසන් විිමත් ෙරීක්ෂණයක් සදු කළ යුතු බව 

මා විසන් පයෝජනා කරන බව ප්රකාශ කරන ලදී.  

 

ගරු උපසභාපතිතුමා. (මූලාසනය) 

 

ඒ ආකාරයට පයෝජනා පගනඒම සදු කළ පනාහැකි නිසා විිමත්ව ඊළඟ සභා වාරයට එය පයෝජනාවක් 

පලස පයාමු කරන පලස ප්රකාශ කරන ලදී.  

 

ගරු ප්රා.ස. මන්ත්රී රංජිත් වනිගසිංහ ඒකනායක මහතා 

 

සභාවට ඉදිරිෙත් කරන ලෙ LL-7523, ZB-0351, MG-330 ධාවන සටහන් වාර්තා 3 ෙමණක් සම්මත 

කරන බව ප්රකාශ කරන ලදී.  
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ගරු ප්රා.ස. මන්ත්රී එච්.ජී. ජයතිලක මහතා 

 

සයලුම මන්ීවරුන්පගන් අවසර බවත් කතා කරන්නට බලාපොපරාත්තුපවන් සටියත් දිඟින් දිඟටම එය 

අතෙසු වු බවත් විපශේෂපයන්ම මාපේ පියාපේ අභාවය පවනුපවන් සභාෙති, උෙ සභාෙතිතුමා ෙැමිණි බවත් 

නම් වශපයන් කියන්න ගිපයාත් විශාල පිරිසක් සටින බැවින් ෙක්ෂ විෙක්ෂ සයලුම මන්ීවරු සහභාගී ූ 

බව ප්රකාශ කරන ලදී. සභාපේ නිලධාරීන්ෙ විශාල පිරිසක් සහභාගී ූ බවත් ඒ පවනුපවන් සහභාගී වීම 

පිළිබඳ සයලුම පෙනාට සේූතිවන්ත වන බව ප්රකාශ කරන ලදී. අවසන් කටයුතු සදු කරන දිනපේ ගරු උෙ 

සභාෙතිතුමා ෙැමිණ සභාව පවනුපවන් පශෝකය ෙල කිරීමක් සදු කළ බවත් ඒ පවනුපවන් ඔබ සයලු 

පෙනාටම මාපේ හෘෙයාංගම සේූතිය ප්රකාශ කර සටින බව සඳහන් කරන ලදී. එපසේම ඉදිරිපේදී ඔය 

විමධයගත අරමුෙලින් ලැපබන පේ ලැපබයිෙ කියා පනාෙන්නා බවත් මම ශ්රී ලංකා පොදුජන පෙරමුණින් 

ඉදිරිපේදී ඡන්ෙය පනාඉල්ලන බවත් නමුත් මම එක්සත් ජාතික ෙක්ෂපයන් මාපේ පකාේඨාසපයන් තරඟ 

වදින බවත් එපසේ සදු කර මාපේ බලය මම පෙන්වන බව ප්රකාශ කරන ලදී. පම් වසර 05 ටම මට පලාකු 

අසාධරණකම් රාශියක් සදු ූ බවත් අනිත් තැන්වලට උෙේ කරන විට මට උෙේ කපල් නැති බවත් , මා 

නායකයාට පොසේ කියන්පන් නැති බවත් , මම එම නායකයාත් සමග අවුරුදු 20 ක් ෙමණ කාලයක් සේ 

බවත් , එතුමා මට උෙවී කර ඇති බවත් , මා කතා කල පේකදීම මට උෙේ කර සටි බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

නමුත් කිපලෝ මීටර් ලක්ෂපේ වැඩසටහපන්දී මාපේ ොරවල් ටිකක් තිපබන බව මම එතුමාට පගාසේ ෙැවසූ 

බවත් , නමුත් මට එය කරගන්නට බැරි ූ බවත් , විදුලිය හොගන්න මට පුළුවන් කමක් තිබුපන් නැති 

බවත්, මම ඒ නිසා කලකිරීපමන් සටි බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.අවුරුදු 05 ටම වාහනය තුන්ොරක් ලැබී ඇති 

බවත් , ඒ ගැන කනගාටුවන බවත් , නමුත් මපේ ජනතාව මා සමග සටින බවත් ,මාපේ බලය මා පෙන්වන 

බව ප්රකාශ කරන ලදි.මම පමාන ෙක්ෂපයන් ඉල්ලුවත් ඔවුන් මා සමග සටින බව ප්රකාශ කරන ලදි.පම් 

දිනවල මම යම් වැඩ පිළිපවලක් කරමින් සටින බවත් , පසෝලා වයාෙෘතියක් තිපබන බවත් , එහි 

අධයක්ෂකවරයා සමග මා සම්බන්ධ වී සටින බවත් ,එතුමා මට කම්කරු ෙත්වීම් 80 ක් ලබා දී ඇති බවත් , 

එයත් මම පලාකු ජයග්රහනයක් පලස පම් අවසේථාපේ ෙකින බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.එම නිසා මම ඉදිරිපේදී 

ජනතාවත් සමග එකතු වී ජනතාවට යම් පසේවාවක් කිරීමට බලාපොපරාත්තු වන බව ප්රකාශ කරන ලදි. 

පේශොලන පලස කවුරුවත් තරහා මරහා සදු පනාවන බවත් සයළු පෙනාම මිත්රයන් පලස කටයුතු කල 

බවත්  ප්රකාශ කරන ලදි. මම හමුොපේ සටි පකපනක් පලස මට පලාකු බලාපොපරාත්තු තිබුන බවත් , 

මාපේ මිනිසුන් පවනුපවන් වැඩ  කරන්නට මං කටයුතු කල බවත් , පෙෞේගලික ආයතනයක් වුවත් තරුණ 

තරුණියන් විශාල පිරිසකට රැකියා අවසේථා හිමි කර දී ඇති බවත් ,පම් මස 15 වන දින ඔවුන් බෙවා ගන්නා 

බවත් ප්රකාශ කරන ලදි .එපසේම මම පම් සභාපේ මන්ීවරුන්ටත් කතා කර ඒ අවසේථාව ලබා දුන් බවත් , 

විපශේෂපයන්ම ජයන්ත මන්ීතුමාට ඒ අවසේථාව ලබාදුන් බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.අපි සයළුපෙනාම 

එළිපේදී හමුවුනත් , පකාපහේදී හමුවුනත් අපප් මිත්රත්වය තියාපගන කටයුතු කරමු යැයි මතක් කරමින් , උෙ 

සභාෙතිතුමාට සොකාලිකව ඔබතුමා පකාපහේ සටියත් ඔබතුමා පවනුපවන් පෙනී සටිනවා යන්න ප්රකාශ 

කරන ලදි.  

 

ගරු උපසභාපතිතුමා. (මූලාසනය) 

 

2018 පෙබරවාරි 10 දින ෙැවති මැතිවරණපයන් ෙසු අවුරුදු 05 ක් වැනි කාලයක් ශ්රී ලංකා පොදුජන 

පෙරමුණ  ලංකාපේ ඓතිහාසක ජයග්රහණයක් ලබා සභාවල්වල වැඩිම බලය පිහිටුවා ඇති කාල 

වකවානුපේ වසර 02 ක් වැනි කාලයක් ආණ්ඩු ෙක්ෂයක් නැතිව යහොලන ආණ්ඩුව යටපත් සටි බවත් , 

ඉන්ෙසු කාලවකවානුපේ ශ්රී ලංකා පොදුජන පෙරමු පණ් යටපත් තිබුනු ආණ්ඩුපවන් උහන ප්රපේශය සෙහා 

වැඩිම සංවර්ධනයක් සදු ූ කාලවකවානුවක් බවත් , ඒ අතර කාලපේ පකාපරෝනා වසංගතය ෙැමිණ 

ආර්ිකය සහමුලින්ම බිම වැපටන විට ඒ ෙැඩි ආර්ික අර්බුෙයක් හමුපේ , පේශොලන ප්රශේන බහුතරයකට 

මුහුණ දී පගෝඨාභය රාජෙක්ෂ ජනාිෙතිතුමා සයළු පේ අතහැර යන විට රනිල් වික්රමසංහ මහතා ජනාිෙති 

වී ෙැන් මාස 06 ක් ෙමණ කාලයක් ගතවී ඇති බවත් ප්රකාශ කරන ලදි.ඒ පකපසේ පවතත් පම් වර්ෂ 

ගණනාවකම සභාවක් පලස අෙට උහන ප්රපේශයට යම් පසේවාවක් කර ඇති බවත් ,සභාපේ සටින 
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මන්ීවරු 31 පෙනාපගන් බහුතරයක් නැවත මැතිවරණයට පෙනී සටින බවත් , ෙසුගිය කාලපේ ඔවුන් 

විසන් යම් වැඩ පකාටසක් සමාජයට කරානම් තමන්පේ හෘෙ සාක්ෂිය එය ෙන්නා බව ප්රකාශ කරන 

ලදි.පකපසේ පවතත් පම් මන්ීවරු 31 පෙනාපගන් බහුතරයක් නැවත පත්රී ෙත්වී ඒවියැයි සතන බවත් 

ප්රකාශ කරන ලදි.පම් මන්ීවරු වශපයන් ගත්විට ආණ්ඩු ෙක්ෂපේ පහෝ විෙක්ෂපේ පහෝ මන්ීවරු 

තමන්පේ පකාේඨාශයට , තමන්ට කරන්නට පුළුවන් වෙසරිපයන් යම් සාධාරණයක් කලා කියන මතපේ 

මා සටින බවත් , පකපසේ පවතත් ලැබුවාූ 2023 වර්ශය නව මැතිවරණ කාලයක් ෙැමිපන්වි යැයිෙ එම 

මැතිවරණපයන් ෙසුව පහාෙ සභාවක් බවට ෙත්වී පහාදින් වැඩකටයුතු කරපගන යන්නට හැකිපේවි යැයිෙ 

ප්රකාශ කරන ලදි. සභාපේ පල්කම් තුමිය ප්රමුඛ කාර්ය මණ්ඩලයට ලැබුවාූ 2023 වර්ෂය යහෙත් 

ආකාරයට වැඩ කටයුතු කරපගන  යා හැකි වසරක් පේවායි ප්රාර්ථනා කරන ලදි.   

 
මූලාසනය. 

 

නයාය ෙත්රානුකූලව අෙට නියමිත වැඩ කටයුතු අවසන් බවත් මීළඟ සභාවාරය 2023.02.09 වන දින පෙ.ව. 

9.30 පමම සේථානපේදී ෙැවැත්පවන බවත් ෙක්වන ලදි. එදින ෙ.ව. 1.35 ට ෙමණ සභා කටයුතු අවසන් 

කරන ලදි.   

 

 

 

 

පල්කම් 

ප්රාපේශිය සභාව 

උහන. 

 

 

 

2023/02/09 දින රැසේවීපම්දී සංපශෝධන සහිතව/රහිතව සභා සම්මත කරන ලදි. 

 

 

 

 

ගරු සභාෙති. 


